
  
 

 

 

ЧЕРКАСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

VІІ скликання 

 

П Р О Т О К О Л 

 

15 грудня 2017  року                    м.Черкаси                                                № 18 

 

засідання  постійної  комісії  обласної 

ради з питань освіти, науки, культури,  

молодіжної  політики  та  спорту 

 

Всього членів комісії – 6 

На засіданні присутні – 5 
 

ПРИСУТНІ: 

голова постійної комісії – Доманський В. М. 

секретар постійної комісії – Ковбоша О. Р. 

члени комісії: Веретільник В.В., Коваленко В. М., Озірний О.А. 
 

ВІДСУТНІ: Кашко О.М.  
 

 

Запрошені: 

Данилевський В. В. – начальник управління освіти і науки облдержадміністрації; 

Кравченко Н. М. –  директор Департаменту фінансів облдержадміністрації; 

Карманнік Р. В. – директор Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації; 

Зеленський М. В. – начальник управління сім’ї, молоді та спорту 

облдержадміністрації; 

Шабатін О. О. – директор Департаменту культури та взаємодії з громадськістю 

облдержадміністрації; 

Бреус О. В. – начальник організаційного відділу виконавчого апарату обласної 

ради; 

Єгольнікова Н. І. – начальник відділу управління державного нагляду за 

дотриманням санітарного законодавства Головного управління 

Держпродспоживслужби в Черкаській області; 

Будник О. В. – заступник директора Черкаського регіонального управління 

Державної спеціалізованої фінансової установи «Державний фонд сприяння 

молодіжному житловому будівництву». 
 

 

В засіданні взяв участь Гайович В.Ю. –  заступник голови обласної ради. 
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ПОРЯДОК ДЕННИЙ: 
 

            1. Про хід виконання рішення обласної ради від 04.07.2000 № 16-11 «Про обласну 

програму забезпечення молоді житлом на 2003-2017 роки»(із змінами) 

Доповідають:   

Зеленський 

Максим Васильович 

- начальник управління сім’ї, молоді та спорту 

облдержадміністрації 

Будник  

Олександр 

Володимирович 

- заступник директора Черкаського регіонального 

управління Державної спеціалізованої фінансової 

установи «Державний фонд сприяння молодіжному 

житловому будівництву» 

             2. Про Обласну програму забезпечення молоді житлом на 2018-2022  
Доповідають:   

Зеленський 

Максим Васильович 

Максим Васильович 

- начальник управління сім’ї, молоді та спорту 

облдержадміністрації 
 

Будник  

Олександр 

Володимирович 

- заступник директора Черкаського регіонального 

управління Державної спеціалізованої фінансової 

установи «Державний фонд сприяння молодіжному 

житловому будівництву» 

             3. Про внесення змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 № 11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік»      

Доповідає:   

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів облдержадміністрації 

             4. Про обласний бюджет на 2018 рік 

Доповідає:   

Кравченко  

Наталія Миколаївна 

- директор Департаменту фінансів облдержадміністрації 

             5. Про внесення змін до рішення обласної ради від 14.12.2011 № 10-1/VI «Про 

обласну програму розвитку дошкільної освіти на період до 2017 року»  

Доповідає:   

Данилевський  

Валерій Вікторович 

- начальник управління освіти і науки 

облдержадміністрації 

             6. Про внесення змін до рішення обласної ради від 17.02.2012 № 13-6/VІ «Про 

Програму розвитку інформаційного простору Черкаської області на 2012 – 2016 роки»  

Доповідає: 

Шабатін 

Олександр Олексійович 

- директор Департаменту культури та взаємодії з 

громадськістю облдержадміністрації 

             7. Про План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 – 

2020 роки  

Доповідає:   

Карманнік  

Роман Володимирович 

- директор Департаменту регіонального розвитку 

облдержадміністрації 
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             8. Про план роботи Черкаської обласної ради на 2018 рік  

Доповідає:   

Бреус 

Ольга Володимирівна 

 

- начальник організаційного відділу виконавчого апарату 

обласної ради 

             9. Про подолання наслідків совєцької окупації в мовній царині на території  

Черкаської області 

Доповідає:   

Ковбоша  

Оксана Романівна  

- депутат обласної ради, член  фракції політичної партії                      

ВО «Свобода» 
 

Голосування за порядок денний: 

 

"За" - 5 , "Проти" -0 , "Утрималося" - 0, "Не голосувало" - 0. 

 

1. СЛУХАЛИ: 

Будник О. В., який поінформував про хід виконання рішення обласної ради від 

04.07.2000 № 16-11 «Про обласну програму забезпечення молоді житлом на 2003-2017 

роки,  про функціонування Черкаського регіонального управління Державної 

спеціалізованої фінансової установи «Державний фонд сприяння молодіжному 

житловому будівництву»  та зазначив, що  на довготермінове кредитування 

будівництва житла для молоді з державного, обласного та місцевих бюджетів було 

спрямовано 59 077,2 тис. грн., за рахунок яких збудовано та придбано понад 21159,27 

квадратних метрів житла. За цей період свої житлові умови поліпшили 353 молодих 

сімей, з них кредити на будівництво житла надано 289 сім'ям. 

Олександр Володимирович звернув увагу на те, що проблема забезпечення 

громадян  житлом в області залишається вкрай гострою. Так станом на 01.01.2017 року 

на квартирному обліку перебувають 18,4 тис. сімей, із яких 3,5 тис. – молоді сім’ї. 

 

Інформаційна довідка додається до протоколу (додаток  1). 
 

В обговоренні взяли участь присутні члени постійної комісії 
 

Доманський В. М. вніс пропозицію: 

Інформацію про хід виконання рішення обласної ради від 04.07.2000  № 16-11 

«Про обласну програму забезпечення молоді житлом на 2003-2017 роки»  взяти до 

відома та погодити зняття з контролю  рішення обласної ради у зв’язку із закінченням 

терміну його дії. 

ВИРІШИЛИ: висновок № 18/1 додається до протоколу (додаток 2). 

Голосування:  

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
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2. СЛУХАЛИ: 

Зеленського М. В.., який поінформував про проект рішення обласної ради «Про 

Обласну програму забезпечення молоді житлом на 2018-2022». 

Максим Васильович зазначив, що відповідно до Закону України «Про сприяння 

соціальному становленню та розвитку молоді в Україні», Указу Президента України 

від 29 березня 2001 № 221 «Про додаткові заходи з реалізації молодіжної політики», 

постанови Кабінету Міністрів України від 2 червня 2000 № 885 «Про організацію 

житлового кредитування населення України» та на виконання постанови Кабінету 

Міністрів України від 29 травня 2001 № 584 «Про порядок надання пільгових 

довготермінових кредитів молодим сім'ям та одиноким молодим громадянам на 

будівництво (реконструкцію) житла і придбання житла», а також у  зв’язку з 

завершенням дії Обласної програми забезпечення молоді житлом в 2003-2017 роках 

виникла  необхідність прийняття нової Обласної програми забезпечення молоді 

житлом.  

 Будник О. В. зауважив, що метою прийняття проекту рішення є реалізація 

державної молодіжної політики в частині розв’язання житлової проблеми в області 

шляхом створення сприятливих умов для розвитку молодіжного будівництва, 

удосконалення механізму придбання житла. 
 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток  3). 
 

В обговоренні взяли участь присутні члени постійної комісії. 
 

 

Доманський В. М. вніс пропозицію: 

Підтримати проект рішення обласної ради «Про Обласну програму забезпечення 

молоді житлом на 2018-2022» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні 

обласної ради, пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати 

проект цього рішення.     
 

ВИРІШИЛИ: висновок №18/2 додається до протоколу (додаток 4). 

Голосування:  
 

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
 

3. СЛУХАЛИ:   

Кравченко Н. М., яка проінформувала про проект рішення обласної ради «Про 

внесення змін до рішення обласної ради від 23.12.2016   № 11-2/VII «Про обласний 

бюджет на 2017 рік».  

  Наталія Миколаївна ознайомила членів постійної комісії із змінами  до проекту 

рішення обласної ради та зазначила, що враховуючи очікуване виконання доходів 

загального фонду обласного бюджету у 2017 році в межах річного обсягу 

затвердженого завдання загального фонду перерозподіляються окремі джерела 

надходжень, зокрема: 
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 по Управлінню освіти і науки облдержадміністрації враховано зміни 

відповідно до розпоряджень обласної державної адміністрації від 27.11.2017 №767 та 

від 14.12.2017 №845 «Про перерозподіл видатків бюджету»; 

по Управлінню у справах сім’ї, молоді та спорту облдержадміністрації враховано 

зміни відповідно до розпорядження обласної державної адміністрації від 07.12.2017 

№805 «Про перерозподіл видатків бюджету та внесення змін до переліку об’єктів»; 

по Департаменту культури та взаємозв’язків з громадськістю 

облдержадміністрації враховано зміни відповідно до розпорядження обласної 

державної адміністрації від 14.12.2017 №847 «Про перерозподіл видатків бюджету». 
 

Проект рішення додається до протоколу (додаток  5). 

 

Доманський В. М. вніс пропозицію підтримати проект рішення обласної ради 

«Про внесення змін до рішення обласної ради від 23.12.2016 № 11-2/VII «Про 

обласний бюджет на 2017 рік» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні 

обласної ради, пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати 

проект цього рішення.     

 

ВИРІШИЛИ: висновок №18/3 додається до протоколу (додаток 6). 

Голосування:  

"За" - 4; "Проти" - 0; "Утримались" - 1; "Не голосували" – 0. 
 

4. СЛУХАЛИ:   

Кравченко Н. М., яка проінформувала про проект рішення обласної ради «Про 

обласний бюджет на 2018 рік».  

  Наталія Миколаївна зазначила, що при розробці проекту обласного бюджету на 

2018 рік враховано вимоги Податкового і Бюджетного кодексів України, 

макропоказники економічного і соціального розвитку України на 2018 –2020 роки, 

основні завдання бюджетної політики, спрямовані на зміцнення доходної частини 

бюджету , враховано положення проектів Законів України «Про Державний бюджет 

України на 2018 рік» та «Про внесення змін до Бюджетного кодексу України». 

При формуванні проекту застосовано програмно - цільовий метод 

бюджетування.  

При складанні розрахунків враховано: 

 встановлення мінімальної заробітної плати з 1 січня 2018 року у розмірі 3723 

грн. на місяць (+16,4 відс. до 2017 року) та посадового окладу працівника І тарифного 

розряду ЄТС – 1762 грн. (+10,1 відс. до 2017 року); 

встановлення прожиткового мінімуму на одну особу в розрахунку на місяць у 

розмірі з 1 січня 2018 року – 1700 грн., з 1 липня – 1777 грн., з 1 грудня – 1853 грн.; 

передачу на фінансування до обласного бюджету вищих навчальних закладів І - 

ІІ рівнів акредитації державної власності; 

передачу      на    фінансування     до державного       бюджету       ветеринарних 

лабораторій  та ветеринарних лікарень; 

збільшення прогнозованого обсягу надходжень податку на доходи фізичних осіб 

(за рахунок зростання оплати праці найманих працівників); 
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зменшення              зарахування екологічного податку      з   55 відс.   до   

35 відс.;  

враховано нову субвенцію з державного бюджету місцевим бюджетам на 

фінансове забезпечення будівництва, реконструкції, ремонту і утримання 

автомобільних доріг загального користування місцевого значення, вулиць і доріг 

комунальної власності у населених пунктах; 

встановлення взаємовідносин з державним бюджетом бюджетів 20 об'єднаних 

територіальних громад, місцеві ради яких набувають повноважень за результатами 

перших місцевих виборів, що відбулися у 2017 році. 
 

Проект рішення додається до протоколу (додаток  7). 
 

В обговоренні взяли участь: Коваленко В. М., Озірний О.А., Ковбоша О. Р., 

Гайович В.Ю. 
 

Доманський В. М. вніс пропозицію підтримати проект рішення обласної ради 

«Про обласний бюджет на 2018 рік»» та рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради, пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання 

підтримати проект цього рішення.     
 

ВИРІШИЛИ: висновок №18/4 додається до протоколу (додаток 8). 

Голосування:  

"За" - 4; "Проти" - 0; "Утримались" - 1; "Не голосували" – 0. 
 

5. СЛУХАЛИ: 

Данилевського В.В., який поінформував про проект рішення обласної ради «Про 

внесення змін до рішення обласної ради від 14.12.2011 № 10-1/VI «Про обласну 

програму розвитку дошкільної освіти на період до 2017 року».  
 

Валерій Вікторович  зазначив,  що проект рішення   розроблено на підставі 

наданих пропозицій райдержадміністрацій, міськвиконкомів, об’єднаних 

територіальних громад щодо завдань та заходів з виконання програми. 
 

Проект рішення додається до протоколу (додаток  9). 
 

Доманський В. М., вніс пропозицію: 

підтримати проект рішення обласної ради «Про внесення змін до рішення 

обласної ради від 14.12.2011 № 10-1/VI», рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради та пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання 

підтримати проект рішення.     
 

Голосування:  

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок № 18/5 додається до протоколу (додаток 10). 
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6. СЛУХАЛИ: 

Шабатіна  О. О., який поінформував про проект рішення обласної ради «Про 

внесення змін до рішення обласної ради від 17.02.2012 № 13-6/VІ «Про Програму 

розвитку інформаційного простору Черкаської області на 2012 – 2016 роки». 

Проект рішення додається до протоколу (додаток 11). 
 

Олександр Олексійович зазначив, що проект рішення обласної ради розроблено 

у зв’язку з необхідністю продовження дії на 2018 рік Програми розвитку 

інформаційного простору Черкаської області. Прийняття проекту рішення дасть 

можливість забезпечити реалізацію Програми у 2018 році, зокрема щодо: 

розвитку державної політики в інформаційній і видавничій сферах; 

підвищення рівня поінформованості населення щодо подій місцевого, обласного, 

загальнодержавного та міжнародного значення, діяльності органів державної влади та 

місцевого самоврядування, ходу реалізації реформ; 

удосконалення інформаційного продукту, модернізації матеріально-технічного 

забезпечення редакцій засобів масової інформації регіону. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Озірний О.А., звернув увагу присутніх членів постійної комісії на відсутність у 

комунальній власності друкованих засобів масової інформації. 

Гайович В.Ю., звернув увагу присутніх членів постійної комісії на проблемні 

питання місцевого телерадіомовлення, зокрема зменшення штату працівників, втратою 

місцевого підпорядкування, зменшення кількості місцевих програм. 
 

Шабатін О. О., відповідаючи на запитання членів постійної комісії, зазначив, що 

цього року значно збільшилось фінансування книговидання українською мовою та що 

Черкаська область з наповнення  бібліотечних фондів ще відстає від  деяких західних 

областей України, але все таки прогрес відчутний і робота в цьому напрямку буде 

продовжуватись. 

 

Доманський В. М., вніс пропозицію: 
 

підтримати проект рішення обласної ради «Про внесення змін до рішення 

обласної ради від 17.02.2012 № 13-6/VІ» рекомендувати до розгляду на пленарному 

засіданні обласної ради та пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання 

підтримати проект цього рішення. 
 

ВИРІШИЛИ: висновок №18/6 додається до протоколу (додаток 12). 

Голосування:  

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
 

7. СЛУХАЛИ: 

Карманніка Р.В., який поінформував про проект рішення обласної ради «Про 

План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 роки».  

Роман Володимирович зазначив, що реалізація проекту рішення спрямована на 

регіональний розвиток Черкаської області. План реалізації розроблено з метою 

виконання стратегічних, операційних цілей та завдань, які передбачені Стратегією 
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розвитку Черкаської області на період до 2020 року, та спрямовані на підвищення 

конкурентоспроможності регіону, розвиток сільських територій, розвиток людського 

капіталу, екологічну безпеку та збереження довкілля. Прийняття проекту рішення 

обласної ради надасть можливість затвердити План реалізації Стратегії розвитку 

Черкаської області на період 2018 – 2020 роки. 
 

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток  13). 

В обговоренні взяли участь: Коваленко В. М., Озірний О.А., Гайович В.Ю. 
 

Доманський В. М., вніс пропозицію підтримати проект рішення обласної ради 

«Про План реалізації Стратегії розвитку Черкаської області на період 2018 – 2020 

роки» та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради, 

пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект цього 

рішення.     

ВИРІШИЛИ: висновок№18/7 додається до протоколу (додаток 14). 

Голосування:  

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
 

8. СЛУХАЛИ: 

Бреус О.В., яка ознайомила членів постійної комісії із проектом плану роботи 

обласної ради на 2018 рік та звернулась з проханням підтримати проект рішення 

обласної ради «Про план роботи Черкаської обласної ради на 2018 рік».  

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 15). 

Ольга Володимирівна зазначила, що відповідно до наданих пропозицій проектом  

плану роботи Черкаської обласної ради у II кварталі 2018 року пропонується до  

розгляду питання про хід виконання рішення обласної ради від 14.12.2011 № 10-3/VI 

(із змінами) «Про обласну програму підвищення якості шкільної природничо-

математичної освіти на період до 2021 року».  

У III кварталі 2018 року питання: 

 про хід виконання рішення обласної ради від 14.12.2011 № 10-1/VI «Про 

обласну програму розвитку дошкільної освіти на період до 2017 року»; 

 про хід виконання рішення обласної ради від 07.10.2016 № 9-2/VIІ «Про 

обласну цільову програму «Інноваційні школи Черкащини на період до 2020 року». 

 Також у III кварталі пропонується заслухати звіт постійної комісії обласної 

ради з питань освіти, науки, культури, молодіжної політики та спорту. 
 

 Доманський В. М., запропонував включити до плану роботи обласної ради у   

IV кварталі 2018 року питання про хід виконання рішення обласної ради від 24.03.2017 

№13-2/VIІ «Про Програму підтримки української мови в Черкаській області на 2017-

2020 роки». 
 

ВИСТУПИЛИ:  

Доманський В. М., вніс пропозицію підтримати проект рішення обласної ради 

«Про план роботи Черкаської обласної ради на 2018 рік» з озвученим доповненням, та 

рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної ради, пропонувати 

депутатам обласної ради при розгляді проекту цього рішення підтримати його.     
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ВИРІШИЛИ: висновок №18/8 додається до протоколу (додаток 16) 

Голосування:  

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
 

9. СЛУХАЛИ: 

Ковбошу О. Р., яка проінформувала про проект рішення обласної ради «Про 

подолання наслідків совєцької окупації в мовній царині на території Черкаської 

області».  

Текст проекту рішення додається до протоколу (додаток 17). 
 

В обговоренні взяли участь присутні члени постійної комісії. 
 

Озірний О.А., запропонував замінити  в назві слова «совєцької окупації» словом 

«русифікації». 

Єгольнікова Н. І. запропонувала в текст рішення та в додаток до рішення внести 

необхідні зміни з урахуванням проведеної реорганізації Державної інспекції України з 

питань захисту прав споживачів та її територіальних органів. 

Доманський В. М. вніс пропозицію: 

Підтримати проект рішення обласної ради «Про подолання наслідків совєцької 

окупації в мовній царині на території Черкаської області» із змінами запропонованими 

постійною комісією та рекомендувати до розгляду на пленарному засіданні обласної 

ради, пропонувати депутатам обласної ради при розгляді питання підтримати проект 

цього рішення, із змінами внесеними постійною комісією.     

 

ВИРІШИЛИ: висновок № 18/9 додається до протоколу (додаток 18). 

Голосування:  
 

"За" - 5; "Проти" - 0; "Утримались" - 0; "Не голосували" – 0. 
 

 

 

 

Голова постійної комісії                                                               В.  Доманський 

 

 

Секретар  постійної комісії                                                           О. Ковбоша 


